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Ron van den Hout, de 25e bisschop van Roermond. — © Jeroen Kuit 

Roermond -  
Ron van den Hout (59) is de nieuwe bisschop van Roermond. De 
Brabander was de voorbije zeven jaar bisschop van het bisdom 
Groningen-Leeuwarden. Op zaterdag 24 augustus wordt hij officieel 
geïnstalleerd. Een eerste kennismaking. 
 

Het telefoontje van de pauselijke nuntius kwam op 4 juni. „Hij vroeg ‘kunt u morgen al 
komen?’, nou, dan weet je het wel”, begint de nieuwe bisschop. „Ik heb twee dagen 
bedenktijd gevraagd. Ik was er eerlijk gezegd nog niet aan toe om te vertrekken uit 
Groningen, maar als je wordt geroepen… Ik heb volmondig ja gezegd. In zo’n gesprek 
met de nuntius probeer je te achterhalen: ‘waarom ik?’, maar hij heeft er niets over 
losgelaten.” 

Twee weken moest hij het nieuws stilhouden. Zelfs voor zijn 87-jarige vader. „Mijn 
zus heeft het hem pas vandaag verteld. Ja, hij is trots op me.” 

Van den Houts vader was automonteur. Zijn ouders hadden een agrarisch bedrijf. 
Aanvankelijk koos de jonge Ron – op 11 november 1964 geboren in Tilburg en 



opgegroeid in Diessen – ook voor zo’n toekomst. Hij ging naar de hogere 
tuinbouwschool. Daarna gaf hij toe aan het gevoel „altijd al iets anders te hebben 
gewild” en meldde zich als 22-jarige bij het seminarie van het Sint Janscentrum in 
Den Bosch. Op 5 juni 1993 werd hij tot priester gewijd. 

Na jaren als pastoor in diverse parochies volgde in 2009 een benoeming tot deken, 
later vicaris-generaal van het bisdom Den Bosch en op 1 april 2017 de wijding als 
bisschop van Groningen. En nu dus Limburg, waar hij niet geheel onbekend is. Hij 
doceerde zes jaar theologie op seminarie Rolduc in Kerkrade. 

 

Van den Hout met op de achtergrond zijn illustere voorgangers. — © Jeroen Kuit 

Dialect 

Van den Hout is de 25e bisschop van Roermond. De opvolger van de vorig jaar 
overleden Harrie Smeets. Een Brabander als Limburgse kerkherder. „Nee, ik spreek 
geen dialect en dat ga ik op mijn 59e ook niet meer leren. Ik hoop dat mensen mij 
zullen respecteren met die Brabantse tongval.” 

Net als Smeets wordt Van den Hout – die zichzelf een ‘gewone Brabantse jongen’ 
noemt – omschreven als ijverig, inlevend en geliefd. Die kwaliteiten zal hij zeker 
nodig hebben in de enorme uitdaging die hem wacht. Ook in Limburg loopt de kerk in 
rap tempo leeg, de financiële zorgen zijn groot. 



„In Groningen had ik het geluk twee priesters te hebben die wisten hoe ze jongeren er 
weer bij kunnen betrekken. Daar put ik hoop uit. Verder moeten we vooral klein 
durven denken. Tegen de secularisatie, de grote ontwikkelingen, daar is niet tegen te 
vechten. Maar er moet wel een omslag worden gemaakt. Ga het persoonlijke gesprek 
aan, wijs mensen op het evangelie, de diepere zin van het leven. Ik denk dat de 
moderne mens daar nog wel degelijk voor openstaat. Vind je eigen weg, laat je niet 
leiden door wat anderen, de maatschappij ervan vindt.” 

Wat krijgt Limburg met Ron van den Hout voor bisschop? Is hij streng of juist mild in 
de leer? Is hij een vernieuwer? „Dat laatste niet”, erkent hij. „Ik ben trouw aan mijn 
geloof én de kerk, maar meer trouw dan creatief. Vaak helpen anderen me met 
nieuwe ideeën. Die heb ik nodig. Mensen die kritisch durven te zijn. Geen jaknikkers.” 

Luwte 

De nieuwe bisschop zegt zich op een dag als vandaag niet het meest op zijn gemak 
te voelen. „Ik hoef niet alle aandacht op mij gericht te hebben. Ik presteer beter in de 
luwte en onopvallendheid. Maar goed, ik snap dat dit erbij hoort.” 

Van den Hout gaat van het kleinste bisdom van het land naar een van de grotere. Van 
100.000 geregistreerde katholieken naar zo’n 600.000. Van tachtig naar driehonderd 
parochies. Is dat een promotie? „Ik heb in Groningen geen brokken gemaakt, wellicht 
heeft dat meegeteld, zo van ‘hij kan meer’.” 

Hoe ziet de nieuwe bisschop de toekomst van de kerk in Limburg? Even valt er een 
stilte. Dan zegt hij: „Er zijn evident veel zorgen. Oud-bisschop Wiertz is op tijd 
begonnen met het aantrekken van buitenlandse priesters, maar eigenlijk wil je ook 
‘eigen roepingen’, jonge mensen van hier. Die zijn er niet. In die zin is onze kerk niet 
gezond. Ja, er zijn dagen dat ik er triest van word, anderzijds heb ik de tijd van volle 
kerken niet meegemaakt en ben ik gewend geraakt aan het huidige beeld. Maar 
helder is wel dat als iemand zegt ‘er zaten gisteren weer maar tien gelovigen in de 
kerk’ dat je dan een besluit moet nemen.” 

De eerste maanden wil Van den Hout vooral gaan ‘kennismaken’. Met alle nieuwe 
priesters en de gelovigen. Zijn visie voor vernieuwing specifiek voor Limburg volgt 
later, belooft hij. 

Benieuwd zijn we nog naar zijn hobby’s. „Ik hou van wandelen. Elke dag. Dat heb ik 
ook nodig, om te ontspannen.” 

 

 


